
باخت استقلال و مدیریت یک بام و
دو هوای ورزش

استقلال در ورزشگاه قدس در هفته هشتم لیگ برتر در برابر ذوب آهن
تحقیر شد و شکست سنگینی را پذیرا گردید.

از صحنههای نادر این مسابقه، تشویق هواداران استقلال بعد از گل
سوم ذوب آهن بود. چه بلایی بر سر تیم استقلال یکی از تیمهای مطرح
آسیا آوردهاند که اینگونه در خانه زمینگیر میشود و باخت مفتضحانه

با ۳ گل را میپذیرد.
تا زمانیکه مدیریت مجموعههای ورزشی در مسیر اصولی خود قرار
نگیرند و کارها به صاحبان اصلیاش سپرده نشود انتظار مشاهده

حرکتهای منطقی در این عرصه سرابی بیش نخواهد بود.
بارها گفتهشده که آفت بزرگ و اصلی ورزش در همه زمینهها بحث
مدیریت است. باید بپذیریم که این روزها در ورزش وقتی برای آزمایش
و خطا وجود ندارد. از سرنوشت آن در گذشته باید عبرت گرفت و از
تکرار تصمیماتی که جز شکست و ناکامی حاصلی برای ورزش نداشتهاند

خودداری کرد.
مدیریت ورزش یک تخصص است. واقعیتهای موجود ورزش نیاز به مدیران
متخصص و ورزشی را نشان میدهد. آیا در انتخابهای خود برای سپردن
امور ورزش در بخشهای مختلف چون باشگاهها، فدراسیونها و ادارات کل

استانها این اصل را مورد توجه قرار میدهیم؟
برخیها فکر میکنند همینکه یک حکم بگیرند و در پشت میز مدیریت
جلوس بکنند ویژگیهای مدیریت در ورزش به آنها تزریق میشود. عدهای
ً با لباس هم اعتقاد دارند که اگر ادای ورزشیها را درآورند و مثلا
ورزشی بر سر کار حاضر شوند دردی از دردهای ورزش حل میشود و جمعی
نیز فکر میکنند که اگر اهالی فن را از دور و بر ورزش دور کرده و
امور را به دست غیر ورزشیهای خودی بسپارند موفقیت را تضمین

میکنند و ورزش را در مسیر پیشرفت و توسعه قرار میدهند.
تا زمانیکه درستاندرکاران به اصل مهم و حیاتی چون دعوت بهکار
استخوان خرد کردهها و اعتماد به زحمتکشان عرصه ورزش را در دستور
کار قرار ندهند سروسامان بخشیدن به امور ورزش، ادارات کل استانها

و فدراسیونها غیرممکن خواهد شد.
استقلال باخت و فردا از این گونه نتایج ممکن است دامن تیمهای دیگر
چون پرسپولیس، سپاهان و…. را نیز بگیرد و حتی در سطح آسیا تیمهای
باشگاهی و تیم ملی ما با ناکامی روبرو شوند. با مدیریتی که در
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بخشهای مختلف اعمال میشود امکان شکست و ناکامی وجود دارد. چرا
نمیخواهیم از تجربیات دیگران که در این راه موفق بودهاند استفاده
بکنیم؟ تا زمانی که در انتخاب مسئولین بخشهای مختلف ورزش در زیر
اهرمهای سیاسی قرار بگیریم و مدیریت آن را به افراد خارج از

دایره ورزش بسپاریم نتایج از اینکه هست بدتر نیز خواهد شد.


